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Endelig besvarelse af spørgsmål 68 alm. del stillet af 
Erhvervsudvalget den 16. december 2009 efter ønske fra Thomas 
Jensen (S).

Spørgsmål 68:
Er ministeren bekendt med European Food Safety Authority (EFSA)’s 
arbejde på området? Vil ministeren inddrage European Food Safety 
Authority (EFSA)’s arbejde i kampen imod tungmetaller i drikkevandet?

Svar:
Jeg har forelagt spørgsmålet for Erhvervs- og Byggestyrelsen, der har 
oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til:

”Erhvervs- og Byggestyrelsen har rettet henvendelse til Den Europæiske 
Fødevaresikkerhedsautoritet, EFSA, der har oplyst, at de ikke arbejder 
med vandhaners afsmitning af tungmetaller til drikkevandet. Der er såle-
des ikke grundlag for at inddrage EFSA.

EFSA har endvidere oplyst, at de arbejder med risikovurdering vedrøren-
de fødevare- og fodersikkerhed. På den baggrund har EFSA nedsat en 
række videnskabelige paneler, der består af uafhængige eksperter. Pane-
lerne arbejder med risikovurdering og afgiver blandt andet videnskabeli-
ge udtalelser.

Et af de videnskabelige paneler omfatter forurenende stoffer i fødevare-
kæden. Panelet udarbejdede i 2009 en videnskabelig udtalelse om even-
tuelle sundhedsmæssige risici forbundet med tilstedeværelsen af cadmi-
um i en række udvalgte fødevarer. Postevand indgik som en af de udvalg-
te fødevarer. Panelets vurdering var, at postevand ikke var en af de ud-
valgte fødevarer, der indeholdt et højt niveau af cadmium og derfor kun-
ne udgøre en sundhedsmæssig risiko.”
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